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§ 129 Dnr KS-00359/2024  

Raindance investering 

Arbetsutskottets förslag  

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Investeringen, på totalt 2,3 miljoner kronor, i Raindance som nytt 

ekonomisystem godkänns. 
 
2. Finansiering sker enligt nedan: 

1. Kommunstyrelseförvaltningens investeringsutrymme: 1,0 miljon 
kronor (saldo före beslut 1,0 miljon kronor). 

2.  Kommunstyrelseförvaltningens utvecklingsreserv:1,3 miljoner 
kronor (saldo före beslut 6,3 miljoner kronor).   

Sammanfattning av ärendet 

Ljusdals kommun har under många år haft ett ekonomisystem som heter 
Ådata, även Nordanstig och Ovanåkers kommuner använder detta 
ekonomisystem. Ådata har under många år varit ett tryggt och stabilt 
ekonomisystem med en bra support och stor lyhördhet för önskemål. Under 
de senaste åren har det skett två ägarskiften i bolaget vilket har påverkat 
utvecklingsarbetet och försämrat supporten. 
 
Hälsingekommunerna har sedan tidigare haft planer på att göra en gemensam 
upphandling av ekonomisystem, detta arbete blev pausat på obestämd tid. I 
förstudien som gjordes inför denna upphandling blev det tydligt att ett skifte 
av ekonomisystem, för Ljusdals kommuns del, skulle innebära en kraftig 
kostnadsökning men skapa bättre förutsättningar för samarbeten mellan 
kommunerna i Hälsingland. Under de sista veckorna 2023 blev Ådata utsatt 
för en ransomware-attack. 
 
Detta fick stor påverkade på bland annat möjligheterna att säkerställa 
betalningar till leverantörer och att fakturera kommunens kunder och 
brukare.  
 
Under hela 2024 har driften av Ådata varit problematisk; supporten löser 
akuta störningar men hanterar inte de underliggande problemen. För att 
säkerställa ett fungerande ekonomisystem har Ljusdal, Nordanstig och 
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Ovanåkers kommuner därför valt att avropa ett nytt system. I juli tecknades 
ett avtal via Atea med CGI gällande deras ekonomisystem Raindance, vilket 
även används av Hudiksvall och Söderhamn. 

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 30 oktober 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunlednings-
kontorets förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 130 Dnr KS-00521/2023  

Detaljbudget 2025 för kommunstyrelsen 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Informationen noteras till protokollet. 
 
2. Ärendet kommer till kommunstyrelsen 27 november 2024.  

Sammanfattning av ärendet 

I enlighet med kommunfullmäktiges beslut ska varje nämnd fatta beslut om 
detaljbudget för 2025 utifrån beslutade budgetramar för budgetperioden. 
 
I kommunstyrelsens förslag har hänsyn tagits till prognostiserade kostnader 
för nämndens verksamheter för helåret 2024 och därefter har verksamheter-
nas föreslagna budgetramar justerats utifrån kommundirektörens övervägan-
den. Exempel på överväganden är uppskattningar av kommande års riktade 
statsbidrag, nuvarande organisatoriska förutsättningar, kostnadsfördelning av 
systemkostnader och ofinansierade delar av Kontaktcenter etcetera. 
 
Särskilda förutsättningar: 
Med anledning av att kommunen står inför en omfattande organisatorisk 
förändring vari flertalet enheter byter organisatorisk hemvist så kommer 
kommunfullmäktige att besluta om en teknisk justering av rambudgeten för 
2025 i början av kommande år. Det i sin tur föranleder nya detaljbudget-
beslut i respektive nämnd.  

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 12 november 2024 
Förslag detaljbudget och investeringsbudget 12 november 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 
noteras till protokollet och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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Beslutsexpediering 
Kommunstyrelsen  
Akt 
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§ 131 Dnr KS-00043/2023  

Återtagande av uppdrag om upphävande av detaljplan 
för Järvsö Förnebo 7:1a och Järvsö Förnebo 6:7 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Beslutet som fattades av samhällsservicenämnden 14 augusti 2019, § 

105, om upphävande av detaljplan för Förnebo 7:1a och Järvsö Förnebo 
6:7, återtas.        

Sammanfattning av ärendet 

Detaljplanen för Förnebo 7:1a och Järvsö Förnebo 6:7 upprättades för 
bostadsbyggelse och fastställdes efter diverse ändringar 21 november 1974. 
Ett beslut om ändring av gällande detaljplan gjordes 15 oktober 1998 med 
syfte att utvidga byggrätten från totalt 100 kvadratmeter till 150 kvadrat-
meter. 
 
14 augusti 2019, § 105 fattade samhällsservicenämnden beslut om att 
upphäva detaljplanen, vilket därefter inte blivit genomfört då handlägg-
ningen skulle ske på kommunens initiativ och bekostnad och därmed inte 
prioriterades.  
 
I dagsläget bedöms gällande detaljplan fylla den funktion som den ursprung-
ligen upprättades för. De ursprungliga bedömningarna gjordes efter förut-
sättningarna på platsen och följer Plan- och bygglagens andra kapitel och tar 
hänsyn till både allmänna och enskilda intressen. Därför bör detaljplanen i 
sitt nuvarande utförande fortsätta att gälla tills annat än internt initiativ tas 
för ärendet som därmed kan prövas på nytt.  

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 28 oktober 2024 
Samhällsservicenämndens protokoll 14 augusti 2019, § 105 

Yrkanden 

Lena Svahn (S): avslag till samhällsserviceförvaltningens förslag. 
 
Pernilla Färlin (M): bifall till samhällsserviceförvaltningens förslag.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer de båda yrkandena emot varandra och finner att arbets-
utskottet beslutar i enlighet med hennes eget yrkande.  
 
 
Beslutsexpdiering 
Samhällsserviceförvaltningen 
Akt 
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§ 132 Dnr KS-00433/2023  

Planprogram för Stavsätter - begränsa handel eller inte 

Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Markanvändningen detaljhandel inom aktuellt området ska ej begränsas 

i enlighet med handelsutredningens slutsatser och rekommendationer.  
           

Sammanfattning av ärendet 

Efter beslut av kommunstyrelsen 11 april 2024, § 87, har en handelsutred-
ning för Ljusdals kommun tagits fram. Syftet med utredningen är att belysa 
konsekvenser och utvecklingsmöjligheter för handeln i Ljusdal och 
Stavsätter.   
 
Utifrån handelsutredningen har tre alternativ identifierats för Stavsätters 
fortsatta utveckling. För varje alternativ redovisas förmodade konsekvenser. 
Vilken inriktning som väljs ses som ett politiskt beslut som kommer att styra 
visionen för planprogrammet och bli vägledande för de kommande detalj-
planerna i Stavsätter. 
 
Ljusdals kommun identifierade tidigt i planprocessen att det finns en poten-
tial att utveckla Stavsätter, men också många utmaningar. Området är utpe-
kat som ett utredningsområde i kommunens fördjupade översiktsplan för 
Ljusdals tätort (2019), det fanns ingen tydlig vision eller underlag för hur 
området skulle utvecklas. Därmed påbörjades arbetet med att ta fram ett 
planprogram för hela Stavsätter med syftet att utreda områdets förutsätt-
ningar och skapa en tydlig vision för mark- och vattenanvändningen. Detta i 
dialog med myndigheter, sakägare och allmänheten. Målet med planpro-
grammet är att skapa en helhet och en tydlig vägledning för de två kom-
mande detaljplanerna för området. En projektbeskrivning för planprogram-
met togs fram och fastställdes i kommunstyrelsens arbetsutskott, 18 oktober 
2023, §108.   
 
Enligt Ljusdals kommuns serviceplan för 2022-2026 (antagen av kommun-
fullmäktige 28 mars 2022, § 39) är målet att säkerhetsställa en god tillgång 
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till kommersiell service på landsbygden. Kommunen ska skapa förutsätt-
ningar för butikerna att utöka och bibehålla sin service. Serviceplanen är 
även ett underlag som ligger till grund för kommunens planering och beslut 
om stödinsatser för att bibehålla viss kommersiell service på landsbygden, 
för att skapa förutsättningar att bo, leva och verka i hela Ljusdals kommun.  
 
I serviceplanen står att lanthandeln är viktig för livsmedelsförsörjningen i en 
bygd samtidigt som den fyller en mycket bredare funktion, som knutpunkt 
för annan kommersiell service och mötesplats för social gemenskap. Om en 
ort förlorar sin butik, förlorar den en naturlig träffpunkt för spontana möten 
mellan människor. Det kan också i sin tur få konsekvenser för den offentliga 
servicen, till exempel förskola, skola, och äldreomsorg, och för andra företag 
i bygden. Alla delar är beroende av varandra och om en del förändras eller 
försvinner får det ofta även andra konsekvenser. Tillgänglighet till service är 
en viktig faktor för att främja attraktiviteten och för att bidra till utveckling 
och tillväxt i hela kommunen.  
 
Samhällsserviceförvaltningen har tagit fram tre alternativ: 
 
1.  Markanvändningen detaljhandel ska inom det aktuella området  

begränsas i enlighet med handelsutredningens slutsatser och 
rekommendationer genom att begränsa markanvändningen detaljhandel 
till detaljhandel med skrymmande varor och detaljhandel med livsmedel 
i kommande detaljplaneförslag. Butikernas byggrätter begränsas också i 
kommande planförslag. 

 
2.   Markanvändningen detaljhandel ska inom det aktuella området  begrän-

sas i enlighet med handelsutredningens slutsatser och rekommendationer 
genom att butiksytor begränsas med planbestämmelser i kommande 
detaljplaneförslag.  

 
3.   Markanvändningen detaljhandel inom aktuellt området ska ej begränsas 

i enlighet med handelsutredningens slutsatser och rekommendationer.  

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 9 oktober 2024 
Handelsutredning Ljusdal 10 oktober 2024 

Yrkanden 

Lena Svahn (S) och Jonas Rask Samuelsson (C): bifall till alternativ 1. 
 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-12
(Signerat, SHA-256 570678BB782B13CF468BB0B7A68B480050E6DF931119D77F2BE0909868FE0E1E)

Sida 11 av 19



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

PROTOKOLL 
Sida 
12(18) 

Datum 
2024-11-12 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Henrik Karlström (SD): bifall till alternativ 3.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer de båda yrkandena emot varandra och finner att 
arbetsutskottet beslutar att bifalla alternativ 3.  
 
Reservation  
 
Jonas Rask Samuelsson (C) reserverar sig mot beslutet.  
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§ 133 Dnr KS-00040/2023  

Detaljplan för omlastningsterminal vid Kläppa - ansvar 
för detaljplan 

Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Ljusdals kommun övertar hela ansvaret för upprättandet av detaljplan 

för timmerterminal i Kläppa från och med datumet för detta beslut. 
 
2. Kommunen bekostar samtliga erforderliga utredningar kopplade till 

detaljplanen från och med datumet för detta beslut. 
 
3. Tidigare planavtal ersätts med ett nytt samverkansavtal när avtalet 

upprättats.             

Sammanfattning av ärendet 

Samhällsservicenämnden gav samhällsserviceförvaltningen förnyat plan-
uppdrag för planläggning av omlastningsterminal i Kläppa 4 september 
2019, § 121. Ett planavtal tecknades mellan Trätåg AB och Ljusdals 
kommun 7 november 2019. I avtalet står Trätåg AB som ansvarig för 
samtliga kostnader för  upprättandet av detaljplan och tillhörande utred-
ningar.  
 
Ett samverkansavtal mellan Ljusdals kommun, Trafikverket och Trätåg AB 
utarbetas för närvarande. Detta avtal ämnar ersätta tidigare planavtal. Genom 
detta inriktningsbeslut och genom undertecknande av framtida samverkans-
avtal övertar kommunen kostnadsansvaret för upprättandet av detaljplanen. 
Ansvaret för genomförandet av framtida detaljplan ligger fortsatt hos fram-
tida exploatör. 
 
Utredningskostnaden kopplat till detaljplanen är idag uppskattad till runt 
1000 000 kronor. I detta ingår miljökonsekvensbeskrivning med tillhörande 
naturvärdesinventering och fågelinventering samt utredningar av arkeologi, 
geoteknik, dagvatten, buller och markföroreningar.           
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Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 7 november 2024 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M) och Henrik Karlström (SD): bifall till samhällservice-
förvaltningens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 134 Dnr KS-00292/2024  

Markanvisningar på Östernäsområdet 2024 och framåt 

Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Mark anvisas inom delar av kvarteret Ströbis på Östernäsområdet till 

Edeforsen Elektriska AB och Ljusdals Gummiverkstad AB.  

Sammanfattning av ärendet 

Edeforsen Elektriska AB och Ljusdal Gummiverkstad AB har under 
sommaren 2024 inkommit med varsin intresseanmälan för markanvisning 
inom kvarteret Ströbis på Östernäsområdet. Totalt inkom åtta intressenter, 
alla bedöms rymmas inom kommande exploatering av området och ingen har 
således valts bort i detta skede.  
 
Bolagens verksamheter ryms inom gällande detaljplan och arbetet med att 
anpassa byggnadsvolymer, gestaltning och möjliga klimatåtgärder utifrån 
områdets kvalitetsprogram pågår. 
 
Inga åtgärder inom befintlig allmän platsmark gata bedöms aktuella inför 
denna exploatering. Dialog förs med Ljusdal Energi gällande behov och 
anslutningar inför byggstart. 
 
Kommunen är positiv till att utbyggnaden av området påbörjas och bedömer 
att markanvisningen bidrar till de prioriterade Agenda 2030-målen på både 
kort och lång sikt.             

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 29 oktober 2024 
Bilagor 29 oktober 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till samhällsservice-
förvaltningens förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 135 Dnr KS-00067/2022  

Motion från Jonny Mill (LB) med flera gällande 
implementering av FN-konventionen om rättigheter för 
personer med funktionsnedsättning 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Ärendet om implementeringen av FN-konventionen om rättigheter för 

personer med funktionsnedsättning skickas på remiss till nämnderna 
samt till Rådet för funktionshinderfrågor (RÅFF) och kommunala 
pensionärsrådet (KPR). 

 
2. Nämnderna ska besvara följande frågor: 

1. Hur arbetar ni idag med att säkerställa rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning i enlighet med kommunens styrdokument? 

2. Vilka specifika anpassningar eller åtgärder har ni redan implemen-
terat som främjar rättigheterna för personer med funktionsned-
sättning? 

3. Vad skulle det innebära för er nämnd om kommunfullmäktige 
bifaller motionen? Det vill säga, vilka utmaningar eller möjligheter 
ser ni med att införliva konventionens principer mer systematiskt i 
er verksamhet? 

4. Efter bifallen motion i fullmäktige ska varje förvaltning (sektor) 
själva skapa relevanta handlingsplaner, formulera egna projekt, 
revidera styrdokument och göra utbildningsinsatser. Vad skulle det 
innebära för er nämnd och verksamhet? 

 
RÅFF och KPR ska besvara följande frågor: 
1. Vilka lämpliga moment bör täckas inom funktionshinderpolitiken 

och kommunens arbete?  
2. Vilka mätetal/indikatorer är angelägna att använda? 

 
3. Remissen ska besvaras senast under mars månad 2025.       

Sammanfattning av ärendet 

Den 1 mars 2022 inkom en motion från Jonny Mill (LB) med flera, avseende 
implementeringen av FN-konventionen om rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning i Ljusdals kommun. Motionen betonar vikten av att 
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synliggöra och säkerställa rättigheterna för personer med funktionsned-
sättning inom kommunens styrdokument, genom åtgärder som revidering av 
styrdokument, handlingsplaner, checklistor och utbildningsinsatser.  
Kommunfullmäktige beslutade 28 mars 2022 att överlämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 9 oktober 2024, § 207 att återremittera 
ärendet till arbetsutskottet. Nu föreslås att arbetsutskottet beslutar att ärendet 
skickas på remiss till kommunens nämnder för yttrande. 
 
Syftet med remissen är att inhämta nämndernas synpunkter på hur de idag 
arbetar för att säkerställa rättigheter för personer med funktionsnedsättning, 
samt vilka konsekvenser och eventuella behov av stöd de ser ifall motionen 
bifalls av kommunfullmäktige.          
 
Arbetsutskottet föreslås besluta: 
 
Ärendet om implementeringen av FN-konventionen om rättigheter för 
personer med funktionsnedsättning skickas på remiss till nämnderna. 
 
Nämnderna ska besvara följande frågor: 
1. Hur arbetar ni idag med att säkerställa rättigheter för personer med 

funktionsnedsättning i enlighet med kommunens styrdokument? 
2. Vad skulle det innebära för er nämnd om kommunfullmäktige bifaller 

motionen? Det vill säga, vilka utmaningar eller möjligheter ser ni med 
att införliva konventionens principer mer systematiskt i er verksamhet? 

3. Vilka specifika anpassningar eller åtgärder har ni redan implemen-terat 
som främjar rättigheterna för personer med funktionsnedsättning? 

4. Vad skulle det innebära för er nämnd om kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla motionen och revidera styrdokument, handlingsplaner och 
utbildningsinsatser?   

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 4 november 2024 
Kommunstyrelsens protokoll 9 oktober 2024, § 207 
Arbetsutskottets protokoll 25 september 2024, § 118 
Förslag till beslut 18 september 2024 
Yttrande från VISHNU 28 november 2023 
Kommunfullmäktiges protokoll 28 mars 2022 
Motion från Jonny Mill (LB) 1 mars 2022 
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Yrkanden 

Lena Svahn (S):  
• RÅFF och KPR ska också remitteras. De ska tillfrågas om: 

- Vilka lämpliga moment bör täckas inom funktionshinderpolitiken och 
kommunens arbete?  

- Vilka mätetal/indikatorer är angelägna att använda? 
 
• Kasta om ordningen på de övriga frågorna så att de får ordningen 1, 3, 2. 
 
• Fråga 4 ska omformuleras: 

- Efter bifallen motion i fullmäktige ska varje förvaltning (sektor) 
själva skapa relevanta handlingsplaner, formulera egna projekt, 
revidera styrdokument och göra utbildningsinsatser. Vad skulle det 
innebära för er nämnd och verksamhet? 

 
• Remissen ska besvaras senast under mars månad 2025.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunlednings-
kontorets förslag samt till Lena Svahns tilläggsyrkande och finner att arbets-
utskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Kommunkansliet för verkställande  
Akt 
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§ 129 Dnr KS-00359/2024  


Raindance investering 


Arbetsutskottets förslag  


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Investeringen, på totalt 2,3 miljoner kronor, i Raindance som nytt 


ekonomisystem godkänns. 
 
2. Finansiering sker enligt nedan: 


1. Kommunstyrelseförvaltningens investeringsutrymme: 1,0 miljon 
kronor (saldo före beslut 1,0 miljon kronor). 


2.  Kommunstyrelseförvaltningens utvecklingsreserv:1,3 miljoner 
kronor (saldo före beslut 6,3 miljoner kronor).   


Sammanfattning av ärendet 


Ljusdals kommun har under många år haft ett ekonomisystem som heter 
Ådata, även Nordanstig och Ovanåkers kommuner använder detta 
ekonomisystem. Ådata har under många år varit ett tryggt och stabilt 
ekonomisystem med en bra support och stor lyhördhet för önskemål. Under 
de senaste åren har det skett två ägarskiften i bolaget vilket har påverkat 
utvecklingsarbetet och försämrat supporten. 
 
Hälsingekommunerna har sedan tidigare haft planer på att göra en gemensam 
upphandling av ekonomisystem, detta arbete blev pausat på obestämd tid. I 
förstudien som gjordes inför denna upphandling blev det tydligt att ett skifte 
av ekonomisystem, för Ljusdals kommuns del, skulle innebära en kraftig 
kostnadsökning men skapa bättre förutsättningar för samarbeten mellan 
kommunerna i Hälsingland. Under de sista veckorna 2023 blev Ådata utsatt 
för en ransomware-attack. 
 
Detta fick stor påverkade på bland annat möjligheterna att säkerställa 
betalningar till leverantörer och att fakturera kommunens kunder och 
brukare.  
 
Under hela 2024 har driften av Ådata varit problematisk; supporten löser 
akuta störningar men hanterar inte de underliggande problemen. För att 
säkerställa ett fungerande ekonomisystem har Ljusdal, Nordanstig och 
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Ovanåkers kommuner därför valt att avropa ett nytt system. I juli tecknades 
ett avtal via Atea med CGI gällande deras ekonomisystem Raindance, vilket 
även används av Hudiksvall och Söderhamn. 


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 30 oktober 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunlednings-
kontorets förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 130 Dnr KS-00521/2023  


Detaljbudget 2025 för kommunstyrelsen 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Informationen noteras till protokollet. 
 
2. Ärendet kommer till kommunstyrelsen 27 november 2024.  


Sammanfattning av ärendet 


I enlighet med kommunfullmäktiges beslut ska varje nämnd fatta beslut om 
detaljbudget för 2025 utifrån beslutade budgetramar för budgetperioden. 
 
I kommunstyrelsens förslag har hänsyn tagits till prognostiserade kostnader 
för nämndens verksamheter för helåret 2024 och därefter har verksamheter-
nas föreslagna budgetramar justerats utifrån kommundirektörens övervägan-
den. Exempel på överväganden är uppskattningar av kommande års riktade 
statsbidrag, nuvarande organisatoriska förutsättningar, kostnadsfördelning av 
systemkostnader och ofinansierade delar av Kontaktcenter etcetera. 
 
Särskilda förutsättningar: 
Med anledning av att kommunen står inför en omfattande organisatorisk 
förändring vari flertalet enheter byter organisatorisk hemvist så kommer 
kommunfullmäktige att besluta om en teknisk justering av rambudgeten för 
2025 i början av kommande år. Det i sin tur föranleder nya detaljbudget-
beslut i respektive nämnd.  


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 12 november 2024 
Förslag detaljbudget och investeringsbudget 12 november 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 
noteras till protokollet och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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Beslutsexpediering 
Kommunstyrelsen  
Akt 
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§ 131 Dnr KS-00043/2023  


Återtagande av uppdrag om upphävande av detaljplan 
för Järvsö Förnebo 7:1a och Järvsö Förnebo 6:7 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Beslutet som fattades av samhällsservicenämnden 14 augusti 2019, § 


105, om upphävande av detaljplan för Förnebo 7:1a och Järvsö Förnebo 
6:7, återtas.        


Sammanfattning av ärendet 


Detaljplanen för Förnebo 7:1a och Järvsö Förnebo 6:7 upprättades för 
bostadsbyggelse och fastställdes efter diverse ändringar 21 november 1974. 
Ett beslut om ändring av gällande detaljplan gjordes 15 oktober 1998 med 
syfte att utvidga byggrätten från totalt 100 kvadratmeter till 150 kvadrat-
meter. 
 
14 augusti 2019, § 105 fattade samhällsservicenämnden beslut om att 
upphäva detaljplanen, vilket därefter inte blivit genomfört då handlägg-
ningen skulle ske på kommunens initiativ och bekostnad och därmed inte 
prioriterades.  
 
I dagsläget bedöms gällande detaljplan fylla den funktion som den ursprung-
ligen upprättades för. De ursprungliga bedömningarna gjordes efter förut-
sättningarna på platsen och följer Plan- och bygglagens andra kapitel och tar 
hänsyn till både allmänna och enskilda intressen. Därför bör detaljplanen i 
sitt nuvarande utförande fortsätta att gälla tills annat än internt initiativ tas 
för ärendet som därmed kan prövas på nytt.  


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 28 oktober 2024 
Samhällsservicenämndens protokoll 14 augusti 2019, § 105 


Yrkanden 


Lena Svahn (S): avslag till samhällsserviceförvaltningens förslag. 
 
Pernilla Färlin (M): bifall till samhällsserviceförvaltningens förslag.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer de båda yrkandena emot varandra och finner att arbets-
utskottet beslutar i enlighet med hennes eget yrkande.  
 
 
Beslutsexpdiering 
Samhällsserviceförvaltningen 
Akt 
 
 







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


PROTOKOLL 
Sida 
10(18) 


Datum 
2024-11-12 


 
 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     


 


§ 132 Dnr KS-00433/2023  


Planprogram för Stavsätter - begränsa handel eller inte 


Arbetsutskottets förslag 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Markanvändningen detaljhandel inom aktuellt området ska ej begränsas 


i enlighet med handelsutredningens slutsatser och rekommendationer.  
           


Sammanfattning av ärendet 


Efter beslut av kommunstyrelsen 11 april 2024, § 87, har en handelsutred-
ning för Ljusdals kommun tagits fram. Syftet med utredningen är att belysa 
konsekvenser och utvecklingsmöjligheter för handeln i Ljusdal och 
Stavsätter.   
 
Utifrån handelsutredningen har tre alternativ identifierats för Stavsätters 
fortsatta utveckling. För varje alternativ redovisas förmodade konsekvenser. 
Vilken inriktning som väljs ses som ett politiskt beslut som kommer att styra 
visionen för planprogrammet och bli vägledande för de kommande detalj-
planerna i Stavsätter. 
 
Ljusdals kommun identifierade tidigt i planprocessen att det finns en poten-
tial att utveckla Stavsätter, men också många utmaningar. Området är utpe-
kat som ett utredningsområde i kommunens fördjupade översiktsplan för 
Ljusdals tätort (2019), det fanns ingen tydlig vision eller underlag för hur 
området skulle utvecklas. Därmed påbörjades arbetet med att ta fram ett 
planprogram för hela Stavsätter med syftet att utreda områdets förutsätt-
ningar och skapa en tydlig vision för mark- och vattenanvändningen. Detta i 
dialog med myndigheter, sakägare och allmänheten. Målet med planpro-
grammet är att skapa en helhet och en tydlig vägledning för de två kom-
mande detaljplanerna för området. En projektbeskrivning för planprogram-
met togs fram och fastställdes i kommunstyrelsens arbetsutskott, 18 oktober 
2023, §108.   
 
Enligt Ljusdals kommuns serviceplan för 2022-2026 (antagen av kommun-
fullmäktige 28 mars 2022, § 39) är målet att säkerhetsställa en god tillgång 
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till kommersiell service på landsbygden. Kommunen ska skapa förutsätt-
ningar för butikerna att utöka och bibehålla sin service. Serviceplanen är 
även ett underlag som ligger till grund för kommunens planering och beslut 
om stödinsatser för att bibehålla viss kommersiell service på landsbygden, 
för att skapa förutsättningar att bo, leva och verka i hela Ljusdals kommun.  
 
I serviceplanen står att lanthandeln är viktig för livsmedelsförsörjningen i en 
bygd samtidigt som den fyller en mycket bredare funktion, som knutpunkt 
för annan kommersiell service och mötesplats för social gemenskap. Om en 
ort förlorar sin butik, förlorar den en naturlig träffpunkt för spontana möten 
mellan människor. Det kan också i sin tur få konsekvenser för den offentliga 
servicen, till exempel förskola, skola, och äldreomsorg, och för andra företag 
i bygden. Alla delar är beroende av varandra och om en del förändras eller 
försvinner får det ofta även andra konsekvenser. Tillgänglighet till service är 
en viktig faktor för att främja attraktiviteten och för att bidra till utveckling 
och tillväxt i hela kommunen.  
 
Samhällsserviceförvaltningen har tagit fram tre alternativ: 
 
1.  Markanvändningen detaljhandel ska inom det aktuella området  


begränsas i enlighet med handelsutredningens slutsatser och 
rekommendationer genom att begränsa markanvändningen detaljhandel 
till detaljhandel med skrymmande varor och detaljhandel med livsmedel 
i kommande detaljplaneförslag. Butikernas byggrätter begränsas också i 
kommande planförslag. 


 
2.   Markanvändningen detaljhandel ska inom det aktuella området  begrän-


sas i enlighet med handelsutredningens slutsatser och rekommendationer 
genom att butiksytor begränsas med planbestämmelser i kommande 
detaljplaneförslag.  


 
3.   Markanvändningen detaljhandel inom aktuellt området ska ej begränsas 


i enlighet med handelsutredningens slutsatser och rekommendationer.  


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 9 oktober 2024 
Handelsutredning Ljusdal 10 oktober 2024 


Yrkanden 


Lena Svahn (S) och Jonas Rask Samuelsson (C): bifall till alternativ 1. 
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Henrik Karlström (SD): bifall till alternativ 3.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer de båda yrkandena emot varandra och finner att 
arbetsutskottet beslutar att bifalla alternativ 3.  
 
Reservation  
 
Jonas Rask Samuelsson (C) reserverar sig mot beslutet.  
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§ 133 Dnr KS-00040/2023  


Detaljplan för omlastningsterminal vid Kläppa - ansvar 
för detaljplan 


Arbetsutskottets förslag 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Ljusdals kommun övertar hela ansvaret för upprättandet av detaljplan 


för timmerterminal i Kläppa från och med datumet för detta beslut. 
 
2. Kommunen bekostar samtliga erforderliga utredningar kopplade till 


detaljplanen från och med datumet för detta beslut. 
 
3. Tidigare planavtal ersätts med ett nytt samverkansavtal när avtalet 


upprättats.             


Sammanfattning av ärendet 


Samhällsservicenämnden gav samhällsserviceförvaltningen förnyat plan-
uppdrag för planläggning av omlastningsterminal i Kläppa 4 september 
2019, § 121. Ett planavtal tecknades mellan Trätåg AB och Ljusdals 
kommun 7 november 2019. I avtalet står Trätåg AB som ansvarig för 
samtliga kostnader för  upprättandet av detaljplan och tillhörande utred-
ningar.  
 
Ett samverkansavtal mellan Ljusdals kommun, Trafikverket och Trätåg AB 
utarbetas för närvarande. Detta avtal ämnar ersätta tidigare planavtal. Genom 
detta inriktningsbeslut och genom undertecknande av framtida samverkans-
avtal övertar kommunen kostnadsansvaret för upprättandet av detaljplanen. 
Ansvaret för genomförandet av framtida detaljplan ligger fortsatt hos fram-
tida exploatör. 
 
Utredningskostnaden kopplat till detaljplanen är idag uppskattad till runt 
1000 000 kronor. I detta ingår miljökonsekvensbeskrivning med tillhörande 
naturvärdesinventering och fågelinventering samt utredningar av arkeologi, 
geoteknik, dagvatten, buller och markföroreningar.           
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Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 7 november 2024 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M) och Henrik Karlström (SD): bifall till samhällservice-
förvaltningens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
 







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


PROTOKOLL 
Sida 
15(18) 


Datum 
2024-11-12 


 
 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     


 


§ 134 Dnr KS-00292/2024  


Markanvisningar på Östernäsområdet 2024 och framåt 


Arbetsutskottets förslag 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Mark anvisas inom delar av kvarteret Ströbis på Östernäsområdet till 


Edeforsen Elektriska AB och Ljusdals Gummiverkstad AB.  


Sammanfattning av ärendet 


Edeforsen Elektriska AB och Ljusdal Gummiverkstad AB har under 
sommaren 2024 inkommit med varsin intresseanmälan för markanvisning 
inom kvarteret Ströbis på Östernäsområdet. Totalt inkom åtta intressenter, 
alla bedöms rymmas inom kommande exploatering av området och ingen har 
således valts bort i detta skede.  
 
Bolagens verksamheter ryms inom gällande detaljplan och arbetet med att 
anpassa byggnadsvolymer, gestaltning och möjliga klimatåtgärder utifrån 
områdets kvalitetsprogram pågår. 
 
Inga åtgärder inom befintlig allmän platsmark gata bedöms aktuella inför 
denna exploatering. Dialog förs med Ljusdal Energi gällande behov och 
anslutningar inför byggstart. 
 
Kommunen är positiv till att utbyggnaden av området påbörjas och bedömer 
att markanvisningen bidrar till de prioriterade Agenda 2030-målen på både 
kort och lång sikt.             


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 29 oktober 2024 
Bilagor 29 oktober 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till samhällsservice-
förvaltningens förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


PROTOKOLL 
Sida 
16(18) 


Datum 
2024-11-12 


 
 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     


 


§ 135 Dnr KS-00067/2022  


Motion från Jonny Mill (LB) med flera gällande 
implementering av FN-konventionen om rättigheter för 
personer med funktionsnedsättning 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Ärendet om implementeringen av FN-konventionen om rättigheter för 


personer med funktionsnedsättning skickas på remiss till nämnderna 
samt till Rådet för funktionshinderfrågor (RÅFF) och kommunala 
pensionärsrådet (KPR). 


 
2. Nämnderna ska besvara följande frågor: 


1. Hur arbetar ni idag med att säkerställa rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning i enlighet med kommunens styrdokument? 


2. Vilka specifika anpassningar eller åtgärder har ni redan implemen-
terat som främjar rättigheterna för personer med funktionsned-
sättning? 


3. Vad skulle det innebära för er nämnd om kommunfullmäktige 
bifaller motionen? Det vill säga, vilka utmaningar eller möjligheter 
ser ni med att införliva konventionens principer mer systematiskt i 
er verksamhet? 


4. Efter bifallen motion i fullmäktige ska varje förvaltning (sektor) 
själva skapa relevanta handlingsplaner, formulera egna projekt, 
revidera styrdokument och göra utbildningsinsatser. Vad skulle det 
innebära för er nämnd och verksamhet? 


 
RÅFF och KPR ska besvara följande frågor: 
1. Vilka lämpliga moment bör täckas inom funktionshinderpolitiken 


och kommunens arbete?  
2. Vilka mätetal/indikatorer är angelägna att använda? 


 
3. Remissen ska besvaras senast under mars månad 2025.       


Sammanfattning av ärendet 


Den 1 mars 2022 inkom en motion från Jonny Mill (LB) med flera, avseende 
implementeringen av FN-konventionen om rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning i Ljusdals kommun. Motionen betonar vikten av att 
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synliggöra och säkerställa rättigheterna för personer med funktionsned-
sättning inom kommunens styrdokument, genom åtgärder som revidering av 
styrdokument, handlingsplaner, checklistor och utbildningsinsatser.  
Kommunfullmäktige beslutade 28 mars 2022 att överlämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 9 oktober 2024, § 207 att återremittera 
ärendet till arbetsutskottet. Nu föreslås att arbetsutskottet beslutar att ärendet 
skickas på remiss till kommunens nämnder för yttrande. 
 
Syftet med remissen är att inhämta nämndernas synpunkter på hur de idag 
arbetar för att säkerställa rättigheter för personer med funktionsnedsättning, 
samt vilka konsekvenser och eventuella behov av stöd de ser ifall motionen 
bifalls av kommunfullmäktige.          
 
Arbetsutskottet föreslås besluta: 
 
Ärendet om implementeringen av FN-konventionen om rättigheter för 
personer med funktionsnedsättning skickas på remiss till nämnderna. 
 
Nämnderna ska besvara följande frågor: 
1. Hur arbetar ni idag med att säkerställa rättigheter för personer med 


funktionsnedsättning i enlighet med kommunens styrdokument? 
2. Vad skulle det innebära för er nämnd om kommunfullmäktige bifaller 


motionen? Det vill säga, vilka utmaningar eller möjligheter ser ni med 
att införliva konventionens principer mer systematiskt i er verksamhet? 


3. Vilka specifika anpassningar eller åtgärder har ni redan implemen-terat 
som främjar rättigheterna för personer med funktionsnedsättning? 


4. Vad skulle det innebära för er nämnd om kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla motionen och revidera styrdokument, handlingsplaner och 
utbildningsinsatser?   


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 4 november 2024 
Kommunstyrelsens protokoll 9 oktober 2024, § 207 
Arbetsutskottets protokoll 25 september 2024, § 118 
Förslag till beslut 18 september 2024 
Yttrande från VISHNU 28 november 2023 
Kommunfullmäktiges protokoll 28 mars 2022 
Motion från Jonny Mill (LB) 1 mars 2022 
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Yrkanden 


Lena Svahn (S):  
• RÅFF och KPR ska också remitteras. De ska tillfrågas om: 


- Vilka lämpliga moment bör täckas inom funktionshinderpolitiken och 
kommunens arbete?  


- Vilka mätetal/indikatorer är angelägna att använda? 
 
• Kasta om ordningen på de övriga frågorna så att de får ordningen 1, 3, 2. 
 
• Fråga 4 ska omformuleras: 


- Efter bifallen motion i fullmäktige ska varje förvaltning (sektor) 
själva skapa relevanta handlingsplaner, formulera egna projekt, 
revidera styrdokument och göra utbildningsinsatser. Vad skulle det 
innebära för er nämnd och verksamhet? 


 
• Remissen ska besvaras senast under mars månad 2025.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunlednings-
kontorets förslag samt till Lena Svahns tilläggsyrkande och finner att arbets-
utskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Kommunkansliet för verkställande  
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